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Junta  

Dia:  15/12/2022 
 
Hora: 21 h 
 
Assistents: Albert, Carla, Jaume, Jonathan, Juan, Marta, Noemí i Xalesta 
 
Ordre del dia: 

1. Participa 

2. Concert de Nadal 

3. Reunió delegades 

4. Normes de funcionament de la junta 

5. Consell escolar 

6. Valoració del procés de decisió sobre l’homologació del casal d’estiu 

7. Portes obertes de la junta 

8. Pressupost 

 

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Participa 

S’exposa un resum de l’eina i es recorda que es tracta d’una plataforma de l’Ajuntament 

amb qui tenim conveni. No ha de ser un espai de l’AFA, sinó de tota l’escola: mestres, 

cooperativa i famílies. 

Què hem fet fins ara i ha funcionat: 

- Votacions de l’Assemblea General 

- Debats (muntanyeta, tall de carrer) 

- Propostes de temes per les AFA Oberta 

- Formulari d’inscripcions de sòcies noves 

- Convocatòries (jitsi) 

- Actes de les assemblees (repetit amb la web, pendent de revisar) 

- Espai de la junta 

 

          A què podem donar continuïtat: 

- Assemblea AFA: Trobades, actes  

- Junta: Trobades, actes 



2 
 

Què podem fer en un futur: 

- Debats: els pot obrir la junta, les comissions o les famílies. 

- Projecte Placeta Àngels Garriga: unificació de l’hort, la muntanyeta, la 

renaturalització del pati, el tall de carrer...és un tema que generarà debats, 

propostes, diferents visions, etc. Es podria impulsar de manera oberta, transparent 

i democràtica és a través del Participa. 

- Comissions: podrien tenir el seu espai, com si fos la seva pàgina web, que pot ser 

públic o privat. 

- Possible espai delegades 

- Consultes 

- Informació i debats sobre temes pedagògics  

- Caldria elaborar una guia de participació senzilla, un decàleg d’ús del Participa, i fer-

ne difusió. 

S’acorda que el Participa ha de ser una eina complementària a la presencialitat, és a dir, tot el 

què passi pel Participa després ha de passar a un espai presencial. D’aquesta manera no s’exclou 

a ningú per la bretxa digital i alhora s’enriqueix el debat i s’amplia la participació. 

També s’exposen algunes consideracions amb relació a la possibilitat que el Participa esdevingui 

una eina que poc a poc retiri el contacte personal i a través dels grups de whatsapp de les classes. 

Es tracta d’una eina nova, que no ha sorgit de manera natural, i hi ha una certa dificultat en fer-

la nostra, hi ha molta gent que no entra al Participa i podria quedar exclosa dels debats o 

informacions que s’hi exposin. Es valora important mantenir la figura dels delegats i aconseguir 

que tot el que surti del Participa, després es comparteixi de manera presencial, mantenint les 

dues vies. Hi pot haver el perill de perdre els grups de whatsapp de les classes i la figura dels 

delegats, i es considera molt important que el Participa no els arribi a substituir. Aquest perill es 

percep sobretot per la Coordinadora: si recollim les propostes de temes amb el Participa, la tasca 

dels delegats de recollir els temes a parlar a la reunió dins la classe es perd i d’aquesta manera 

no fomentem dinàmiques i relacions de confiança entre els pares i mares de la classe que poden 

ajudar en algun moment de conflicte, i també és més difícil de detectar si en una classe en 

concret hi ha un tema que preocupa especialment per algun motiu; al Participa queda més diluït.  

També s’exposa que el Participa es percep com una eina de l’AFA, on l’escola queda exclosa, i es 

trenca una mica la imatge d’unitat que sempre s’ha volgut mantenir.  

Hi ha consens en que el Participa ha de ser una eina complementària a la presencialitat i que cal 

usar les dues vies paral·lelament en tots els processos. S’argumenta que el Participa potenciarà 

i complementarà la participació i el caliu entre les famílies i la majoria de persones no perceben 

el perill de buidar de contingut els grups de xat de les classe o les figures dels delegats o el 

contacte personal.  

Amb relació al fet que es percebi com una eina de l’AFA que no inclou l’escola, per una banda 

s’argumenta que poc a poc es pot anar implicant a l’escola perquè pugui accedir i participar al 

Participa, tot i que hi ha consciència sobre les dificultats de l’escola per dedicar temps a aquest 

tema. Per altra banda s’argumenta que és positiu que l’AFA gaudeixi d’una eina pròpia. 

Com que el debat se centre en com organitzar l’ús del Participa a la Coordinadora, s’acorda que 

la Marta i l’Albert presentaran una proposta i ho acabarem de parlar a la junta.  
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S’acorda que el Walla Àngels s’ha de potenciar, ja que funciona bé i se li veu potencialitat. El 

correu intercanvis@ també funciona molt bé. 

Finalment s’acorda que cada nou ús que s’activi al Participa s’acordarà a la junta per garantir 

que no s’esdevinguin els perills detectats.  

 

2. Concert de Nadal 

Són necessàries quatre persones, dues per recollir les entrades i dues per la sala. Tots serem allà 

i en aquell moment ens repartim. 

La Noemí parla amb l’Eva i la Mia sobre la factura. 

 

3. Reunió delegades 

Es proposa preparar la reunió amb l’escola la propera vegada, ja que es va percebre manca de 

suport de l’escola en el punt on es volia parlar sobre com potenciar la participació de les famílies. 

És cert també que cadascú té la seva visió com a col·lectiu (Afa, escola) i que és difícil posar-nos 

al lloc de l’altre. 

Es debat sobre si al Consell escolar els pares/mares han de parlar per elles mateixes o com a 

representants del col·lectiu de famílies. En tot cas la junta representa totes les famílies i les 

decisions que s’hi prenen tenen en compte tot el col·lectiu de famílies i no interessos particulars. 

Es debat sobre la doble representació de les famílies al consell escolar per part de la junta i per 

part dels representants, ja que actualment l’AFA representa totes les famílies (totes són sòcies). 

 

4. Normes de funcionament de la junta 

S’exposa el malestar per haver celebrat una junta que no va servir de res perquè es va celebrar 

una altra junta posterior on es va canviar la decisió ja presa. Assistir a les juntes és un esforç 

important i percebre que ha estat en va genera frustració i malestar. També hi ha la percepció 

que les opinions d’algunes persones semblen més vàlides que les altres.  

En general s’entén aquesta percepció. En aquest cas concret es va considerar necessari convocar 

de nou una junta amb més quòrum i també més informació disponible per prendre una decisió 

important, però en general hi ha consens en que s’ha d’establir un sistema de presa de decisions 

per tal que això no torni a passar, ja que no és la primera vegada.  

S’acorda que quan s’hagin de prendre decisions importants, s’ha de rebre l’ordre del dia amb 

suficient antelació i poder expressar l’opinió prèviament si no es pot assistir a la junta. S’acorda 

que hi hagi un quòrum de la meitat més un per prendre acords vàlids. Ara que som 9 persones, 

el quòrum seria de 5 persones, per prendre decisions importants. Acordem que encara que no 

s’arribi a aquest quòrum es podrà celebrar la junta si és per prendre decisions de funcionament 

ordinari. 

S’enviarà l’ordre del dia una setmana abans de la celebració de la junta perquè tots els membres 

puguin expressar la seva opinió prèviament en cas de no poder assistir-hi. 

També s’acorda intentar contestar els correus electrònics i els whatsapps. 
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Hi ha persones que prefereixen la comunicació per correu i altres per xat. Finalment s’acorda 

que en general la comunicació serà per correu per temes urgents, ja que resulta més ordenat i 

de fàcil accés, i per whatsapp per temes urgents. S’acorda fer recordatori al whatsapp quan s'ha 

enviat un correu. 

 

5. Consell escolar 

Homologació del casal: s’explica que els representants de famílies van expressar que algunes 

famílies no havien entès perquè s’havia convocat una AFA oberta per parlar sobre l’homologació 

del casal i després es va prendre la decisió per junta. Tot i així, es va percebre que després de les 

explicacions de la Carla i la Mia, es va entendre millor. Es destaca la molt bona exposició de 

motius que va fer la Mia.  

Acollida noves famílies: la Marga ens dirà quan n’hi ha de noves per tal de fer una acollida des 

de la junta. 

La junta enviarà l’ordre del dia a les famílies i es demanarà si hi volen portar algun tema. 

 

9. Valoració del procés de decisió sobre l’homologació del casal d’estiu 

S’exposa que algunes famílies no han entès si l’AFA oberta es convocava per informar o per 

preguntar. Es recorda que, tal com es va exposar a l’AFA oberta, la junta havia pres una posició, 

i va convocar l’AFA oberta per escoltar els arguments de les famílies i conèixer nous punts de 

vista. En general es va percebre que el posicionament de la junta va quedar força legitimat i 

reforçat per nous arguments i punts de vista d’algunes famílies. Tot i que d’altres també van 

exposar la seva oposició a l’homologació, l’únic argument basat en l’augment de preu no es va 

considerar suficient com per no homologar i per tant seguir impedint que tots els infants de 

l’escola tinguin accés al casal, especialment les famílies amb dificultats econòmiques i amb 

infants amb necessitats especials.  

Per una banda s’exposa que no s’hauria d’haver consultat si fer la junta oberta telemàtica o 

presencial, per una altra banda es considera que es volia saber quin format preferien les famílies, 

ja que no s’havia consultat anteriorment. Ara ja sabem que les famílies prefereixen el format 

virtual per temes de conciliació.  

 

6. Portes obertes de la junta 

S’acorda la possibilitat de fer juntes al migdia, també la de portes obertes a la junta del gener, 

per facilitar l’assistència.  

 

7. Pressupost 

L’Albert i la Xalesta hi treballaran. 


